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Rada Gminy Jabłonna 

Radni-Sesja 

Protokół Nr XIII 
 

XIII Sesja Rady Gminy Jabłonna w dniu 27.05.2025 r. 

Miejsce posiedzenia: sala narad 

Obrady rozpoczęto 27.05.2025 r. o godzinie 16:30, a zakończono o godzinie 18:56 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Wiesława Bogusz 

2. Łukasz Burak 

3. Liliana Dalmata 

4. Adam Klimek 

5. Ryszard Lis 

6. Agnieszka Malec 

7. Mariusz Mielnik 

8. Grzegorz Nowak 

9. Monika Nowak 

10. Jerzy Pawelec 

11. Marcin Pielecha 

12. Kamil Skałecki 

13. Henryk Wilkołek 

14. Michał Zdunek 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Jabłonna Pan Kamil Skałecki 

wypowiadając formułę „Otwieram XIII sesję IX kadencji Rady Gminy Jabłonna”. Poinformował, że 

sesje rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Przekaz realizowany jest wraz z autodyskrypcją. Nagrania obrad są udostępnione w BIP i na 

stronie internetowej Gminy Jabłonna oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi niezbędne kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Kolejno powitał Wójta Gminy Jabłonna - Panią Magdalenę Sałek-Lewczyk, Zastępcę Wójta Gminy 

Jabłonna – Pana Marcina Pastuszaka, Skarbnika Gminy Jabłonna – Panią Jolantę Góra, Sekretarza 

Gminy Jabłonna – Pana Ryszarda Próchnickiego, Dyrektorów, Kierowników jednostek 

organizacyjnych z terenu Gminy Jabłonna, inspektora ds. administracyjnych i obsługi rady gminy 
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– Panią Magdalenę Pęcak, informatyka – Pana Huberta Brydę, Radnych, Sołtysów, gości 

przybyłych na sesję oraz wszystkich Państwa, którzy oglądają transmisję z obrad. Listy osób 

uczestniczących w sesji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Wójta o pracy Gminy w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

Gminy Jabłonna. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Jabłonna za 2024 r. 
7. Debata nad raportem o stanie gminy. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Jabłonna wotum zaufania. 
9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r.:  

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2024 rok, sprawozdania i 
informacji o stanie mienia; 

b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Lublinie w sprawie opinii o rocznym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r., przedłożonym wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego;  

c) przedstawienie uchwały Nr 1/2025 Komisji Rewizyjnej z dnia 7 maja 2025 r. w sprawie 
opinii o wykonaniu budżetu Gminy za 2024 r. oraz w sprawie wniosku do Rady Gminy o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Jabłonna; 

d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Lublinie w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Jabłonna o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu w 2024 r.; 

e) opinia stałych Komisji Rady Gminy; 
f) dyskusja; 
g) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Jabłonna absolutorium z wykonania 

budżetu za 2024 r. 
11. Informacja na temat stanu dróg gminnych. 
12. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty i 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Jabłonna i jej jednostkom organizacyjnym, wskazania organów 
do tego uprawnionych oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 
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b) w sprawie zamiaru likwidacji Filii Bibliotecznej w Chmielu Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Jabłonnie im. Władysława Taczanowskiego oraz zamiaru dokonania zmiany statutu 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Jabłonnie im. Władysława Taczanowskiego, 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości z 
dotychczasowym Dzierżawcą, 

d) w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi oraz w sprawie 
przekazania skargi według właściwości, 

e) w sprawie zmian w budżecie na rok 2025, 
f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

13. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Jabłonna z dnia 29.04.2025 r. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
15. Sprawy bieżące 
16. Zamknięcie obrad. 

Kamil Skałecki – poinformował, że w związku z absolutoryjnym charakterem sesji, 

zawiadomienie o jej zwołaniu zostało wysłane drogą elektroniczną na tablety 13 maja br. z 

zachowaniem ustawowego terminu tj. co najmniej 14 dni przed wyznaczoną datą posiedzenia. 

Aktualizacja i uzupełnienie materiałów nastąpiło w dniu 20 maja br. Nie zgłoszono uwag co 

sposobu powiadomienia o sesji. 

Kolejno zapytał, czy ze strony Pani Wójt lub Państwa Radnych są wnioski dotyczące zmiany 

porządku obrad sesji? 

 

Magdalena Sałek-Lewczyk – zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LII/405/2023 Rady Gminy Jabłonna z dnia 6 listopada 

2023 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu współpracy Gminy Jabłonna z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na lata 2024-2026. 

Liliana Dalmata – zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr I/3/2024 Rady Gminy Jabłonna z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie powołania 

składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Jabłonna 

Kamil Skałecki – poddał pod głosowanie wniosek złożony przez Panią Wójt.  

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LII/405/2023 Rady 

Gminy Jabłonna z dnia 6 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu 

współpracy Gminy Jabłonna z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2024-

2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Stwierdził, że wniosek uzyskał jednogłośną akceptację i projekt tej uchwały zostaje 

wprowadzony do porządku obrad w punkcie 12e. 

Kolejno Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek złożony przez Radną – Panią Lilianę 

Dalmata.   

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/2024 Rady Gminy 

Jabłonna z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady 

Gminy Jabłonna 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że wniosek uzyskał jednogłośną akceptację i projekt tej 

uchwały zostaje wprowadzony do porządku obrad sesji w punkcie 12f. Kolejno poinformował, że 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie otrzyma pkt 12g, a projekt uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej będzie ujęty w pkt 12h. 

Po przeprowadzonych zmianach Pan Przewodniczący stwierdził, że uznaje porządek obrad za 

przyjęty. Przystąpiono do jego realizacji.  

 

Ad. 3. Informacja Wójta o pracy Gminy w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał 

Rady Gminy Jabłonna. 
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Magdalena Sałek-Lewczyk - przedstawiła informację o pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Informacja ta została dostarczona Państwu Radnym w wersji elektronicznej i stanowi ona 

załącznik do niniejszego protokołu. Podziękowała jednostce OSP w Chmielu za wsparcie w 

organizacji Gminnego Dnia Strażaka połączony ze 100-leciem istnienia tej jednostki. 

Poinformowała, że podczas walnego zgromadzenia LGD, które odbyło się w Urzędzie Gminy 

Jabłonna w dniu 5 maja został uzupełniony skład Zarządu po rezygnacji jednego z członków. 

Kolejno podziękowała KGW z Jabłonny Drugiej za organizację i zaproszenie na 60-lecie istnienia 

koła, które odbyło się 10 maja. Oznajmiła, że 1 maja odbyła się inauguracja programu – Dom 

Kultury+, w którym Centrum Kultury Gminy Jabłonna otrzymało dofinansowanie. Jest to projekt, 

w ramach którego zostanie przeprowadzona diagnoza dotycząca potrzeb kulturalnych na terenie 

gminy a także zostaną przeznaczone środki na realizację takich inicjatyw, gdzie mieszkańcy będą 

mogli złożyć wniosek i dostać środki na realizację zadań kulturalnych. Następnie powiedziała, że 

15 maja odbył się odbiór końcowy drogi Tuszów-Jabłonna, której realizatorem był Powiat 

Lubelski. Przypomniała, że było to zadanie 2-letnie dofinansowane z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. Na realizację tej drogi gmina Jabłonna przekazała ponad 4 mln zł jako wkład 

własny. W ramach tego został przebudowany blisko 5-kilometrowy odcinek na terenie gminy 

Jabłonna wraz z budową chodnika asfaltowego. W dalszej kolejności powiedziała, że w dniu 22 

maja odbyło się spotkanie w Starostwie Powiatowym w sprawie spraw obronnych a także w 

sprawie planu przebudowy dróg powiatowych i chodników w najbliższych latach. Wspomniała, 

że w planie Starostwa Powiatowego pojawiła się droga w Jabłonnie Drugiej, jednak wyjaśniła, że 

droga ta nie spełnia parametrów do programu przebudowy dróg i jest planowana do 

przebudowy ze środków własnych, gdzie gmina miałaby partycypować w kosztach. Następnie 

powiedziała, że 25 maja odbyło się zaprzysiężenie Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej w 

Piotrkowie. Na koniec swojej wypowiedzi oznajmiła, że w dniu dzisiejszym tj. 27 maja w Urzędzie 

Wojewódzkim odbył się Dzień Samorządu Terytorialnego, podczas którego Pani Wójt została 

odznaczona honorową odznaką za zasługi dla samorządu terytorialnego z Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji. Podkreśliła, że to odznaczenie jest dla całego samorządu – 

zarówno dla radnych, sołtysów, kierowników jak i pracowników urzędu. Wyraziła satysfakcję z 

faktu, że praca na terenie samorządu została dostrzeżona.  

Wiesława Bogusz – odniosła się do tego co powiedziała Pani Wójt o drodze Nr 2280L, że nie 

spełnia parametrów, jednak wskazała, że ta droga łączy się z drogą wojewódzką.  

Magdalena Sałek-Lewczyk – przyznała rację Pani Radnej, natomiast wytłumaczyła, że lista dróg 

jest bardzo obszerna i w Starostwie została podjęta decyzja, że do dofinansowań trafią długie, 

kosztowne, z skomplikowanymi projektami odcinki dróg.  

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 
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Kamil Skałecki – przedstawił informację o swojej działalności w okresie między sesjami oraz 

przedstawił pisma, które w okresie od ostatniej sesji wpłynęły do Rady Gminy Jabłonna: 

- 3 maja br. wspólnie z Radnymi Rady Gminy Jabłonna wziął udział w Gminnym Dniu Strażaka, 

który był połączony z uroczystością 100-lecia istnienia jednostki OSP w Chmielu. Podziękował 

przy tym gościom, organizatorom za przygotowanie tej uroczystości. 

- w dniu 5 maja wpłynęła skarga na Wójta Gminy Jabłonna dot. sprzeciwu wobec decyzji Wójta 

Gminy Jabłonna znak EOR.5310.3.2024 odmawiającej zatwierdzenia regulaminu strzelnicy. Pan 

Przewodniczący poinformował przy tym, iż skarga została bez zbędnej zwłoki przekazana do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która na swoim posiedzeniu 8 maja br. ją rozpatrywała. Dodał, 

że stosowny projekt uchwały odnośnie tej skargi będzie podejmowany na dzisiejszej sesji w pkt 

12d, natomiast treść skargi dostępna jest do wglądu w Biurze Rady. 

- w dniu 6 maja wpłynęło pismo od Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych odnośnie 

gotowości przedstawienia informacji na temat prowadzonej działalności na sesji Rady Gminy. 

Pan Przewodniczący oznajmił, że w odpowiedzi na to pismo podziękował za inicjatywę Panu 

Dyrektorowi i wstępnie poinformował o możliwości przedstawienia tego dokumentu na 

czerwcowej sesji Rady Gminy Jabłonna.  

- w dniu 7 maja był obecny na posiedzeniu połączonych Komisji Rady Gminy Jabłonna, podczas 

której dokonano analizy sprawozdania z wykonania budżetu za 2024 r. oraz na której zapadły 

decyzje odnośnie korekty arkusza organizacyjnego w poszczególnych placówkach oświatowych.  

- w dniu 10 maja był obecny na obchodach 60-lecia istnienia KGW z Jabłonny Drugiej. 

Pogratulował organizatorom przygotowania uroczystości oraz życzył kolejnych tak okazałych 

jubileuszy.  

- w dniu 12 maja udzielił odpowiedzi na pisma – dyrekcji, nauczycieli SP w Tuszowie oraz rady 

rodziców, rodziców i opiekunów uczniów SP w Tuszowie, zgodnie z decyzjami, które zapadły na 

połączonej Komisji Rady Gminy Jabłonna w dniu 7 maja. 

- w dniu 16 maja wpłynęło oświadczenie o zrzeczeniu się mandatu radnego Gminy Jabłonna. 

Kolejno oznajmił, że w konsekwencji tego podpisał w dniu 20 maja pismo dot. zrzeczenia się 

mandatu radnego Gminy Jabłonna – Pani Agnieszki Maj, które zostało przekazane do Komisarza 

Wyborczego w Lublinie, który w tym samym dniu tj. 20 maja br. wydał postanowienie nr 

209/2025 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Gminy Jabłonna. W tym 

miejscu udzielił głosu Pani Agnieszce Maj, która podjęła decyzję o rezygnacji z mandatu.  

Agnieszka Maj - podziękowała Przewodniczącemu za udzielenie głosu. Zaznaczyła, że decyzja o 

zrzeczeniu się mandatu była trudna i wynikała z subiektywnie uznanej niesprawiedliwości 

przepisów. Pani Agnieszka podziękowała mieszkańcom za zaufanie oraz wsparcie podczas 

kampanii i pełnienia funkcji radnej. Zaznaczyła, że będzie kontynuowała współpracę z 

mieszkańcami a także zadeklarowała pomoc nowemu radnemu. Na zakończenie, podziękowała 

Radnym i pracownikom gminy, życząc wszystkim sukcesów w dalszej pracy na rzecz wspólnej 

społeczności. 
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Kamil Skałecki – podziękował Pani Agnieszce za wygłoszone stanowisko i wyraził żal z powodu 

decyzji o złożeniu mandatu. Zauważył, że zaangażowanie Pani Agnieszki przez cały rok było 

nieocenione i dostrzegane przez całą radę oraz zarząd w osobach Pani Wójt i Zastępcy. 

Przewodniczący życzył Pani Agnieszce dalszych sukcesów zawodowych oraz spełnienia w innych 

dziedzinach. Na zakończenie, oddano brawa za dzisiejsze wystąpienie. 

Magdalena Sałek-Lewczyk - podziękowała Pani Agnieszce za aktywną pracę w Radzie Gminy, 

zaznaczając, że jej zaangażowanie przez ten rok ustawiło poprzeczkę wysoko dla przyszłego 

radnego. Podkreśliła, że decyzja o zrzeczeniu się mandatu, choć trudna, może otworzyć dla niej 

nowe możliwości i wyzwania. Życzyła Pani Agnieszce dalszych sukcesów, dziękując za wspólną 

pracę. 

Kamil Skałecki – poinformował, że termin wyborów uzupełniających w tym okręgu nie został 

jeszcze ogłoszony. Zapewnił jednak, że gdy się ukaże zostanie podana informacja. W dalszej 

kolejności poinformował, że w dniu 22 maja do wiadomości wpłynęło pismo do Marszałka 

Województwa Lubelskiego Pana Jarosława Stawiarskiego dot. zachęty do uczestnictwa w II turze 

wyborów prezydenckich. Wskazał, że samorząd województwa przygotował propozycję udziału w 

konkursie profrekwencyjnym w ramach akcji Aktywna Lubelska Wieś 2.0., w ramach której 

nagrody dla gminy z najwyższą frekwencją wyborczą będą wynosić: za I miejsce – 500 000 zł, za II 

miejsce 300 000 zł, za III miejsce 200 000 zł. Na koniec swojej informacji oznajmił, że od ostatniej 

sesji dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Państwa Radnych, uwagi do nich 

zostały przekazane za pośrednictwem Biura Rady.  

Magdalena Sałek-Lewczyk – powiedziała, że data ogłoszenia wyborów uzupełniających tj. 90 dni 

od dnia złożenia mandatu radnego. Odnośnie pisma Pana Marszałka przypomniała, że wyborcy 

będą mogli skorzystać z darmowego przewozu pasażerskiego do lokali wyborczych. Przewóz ten 

jest ustanowiony ustawowo. Wskazała, że rozkłady jazdy dostępne są na stronie internetowej 

gminy. Zachęciła do skorzystania z tej formy transportu.  

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie złożono interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Jabłonna za 2024 r.  

Kamil Skałecki – powiedział, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym wójt 

corocznie do 31 maja przedstawia radzie gminy raport podsumowujący działalność gminy w roku 

poprzednim.  Oznajmił, że dokument ten został zamieszczony w programie e-sesja w dniu 12 

maja br. Dodał, że raport ten stanowi podstawę do dalszej dyskusji i oceny funkcjonowania 

gminy a także jest elementem procedury udzielenia wotum zaufania dla wójta. Następnie 

poprosił o przedstawienie raportu w imieniu Pani Wójt, Pana Marcina Pastuszaka – Zastępcę 

Wójta Gminy.  
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Marcin Pastuszak – powiedział, że od 2018 r. po zmianie ustawy o samorządzie gminnym wójt 

gminy jest zobligowany do przedstawienia raportu radnym na sesji tzw. absolutoryjnej. Wskazał 

jakie elementy powinien zawierać raport o stanie gminy zgodnie ze wspomnianą ustawą, tj. 

m.in.: informację na temat realizacji polityk, programów i strategii, realizacji uchwał rady gminy i 

budżetu obywatelskiego. Pan Zastępca Wójta dodał, że tradycyjnie raport został rozszerzony niż 

wymaga tego ustawa, ponieważ w pierwszej części wskazane są dane statystyczne dot. rozwoju 

gminy, w kolejnej części zawarte są informacje dotyczące realizacji budżetu za 2024 r., wskazane 

są także najważniejsze inwestycje realizowane w 2024 r. na terenie gminy zarówno te, które były 

finansowane w 100% z własnych środków jak również te, które były dofinansowane ze środków 

zewnętrznych. Wskazane zostały tutaj najważniejsze realizowane projekty zarówno inwestycyjne 

jak i tzw. miękkie. Ponadto w raporcie przedstawione są informacje o realizacji funduszu 

sołeckiego, który jest pewnego rodzaju formą realizacji budżetu obywatelskiego.  

Koleją rzeczą ujętą w raporcie jest informacja na temat realizacji strategii i programów. Pan 

Zastępca Wójta zapowiedział, że w raporcie za 2025 r. będzie wpisanych więcej informacji, 

ponieważ będzie nowa strategia rozwoju gminy i być może gminny program rewitalizacji, jak 

również strategia związana m.in. z innymi instrumentami terytorialnymi, która jest tworzona z 

gminami partnerskimi. Ostatnią częścią raportu jest informacja o realizacji uchwał rady gminy, 

gdzie wskazane są wszystkie uchwały, które były podjęte w 2024 r. wraz z informacją, które 

zostały zrealizowane, a które nie. W większości przypadków zostały one zrealizowane, w jednym 

bądź dwóch przypadkach jest informacja, że uchwała jest w trakcie realizacji.  

 

Ad. 7. Debata nad raportem o stanie gminy. 

Kamil Skałecki – otworzył debatę nad tym raportem, wyjaśniając, że do udziału w debacie mogą 

zgłosić się radni jak również mieszkańcy, którzy spełnili wymogi formalne określone w ustawie tj. 

złożyli pisemne zgłoszenie poparte odpowiednią liczbą podpisów. Pan Przewodniczący wskazał 

jednak, że w tym roku takich zgłoszeń nie było. Kolejno poprosił o zgłaszanie chęci zabrania głosu 

oraz zgłaszanie ewentualnych opinii, uwag i pytań. Poinformował, że będzie udzielał głosu 

według kolejności zgłoszeń.  

Łukasz Burak – odniósł się do danych statystycznych – liczby wysłanych pism z urzędu. Zauważył, 

że w porównaniu z danymi z 2021 r. ta liczba wzrosła o ponad 200%. Zapytał, z czym to jest 

związane? 

Marcin Pastuszak – jest to związane z tym, że na urzędy gmin zostały nałożone nowe obowiązki 

dot. realizacji nowych zadań. Tych pism jest wysyłanych coraz więcej, coraz więcej tworzy się 

dokumentacji, różnego rodzaju sprawozdań. Wspomniał, że niektóre ustawy nakładają obowiązki 

zawiadamiania różnych instytucji. Podał przykład z ostatniego miesiąca, gdy rozpoczęły się 

konsultacje dot. gminnego programu rewitalizacji – oprócz ogłoszenia konsultacji społecznych, 

sam program należało wysłać do konsultacji z prawie 50 instytucjami. Pokazuje to, że urzędy 

gmin, nawet te małe mają z roku na rok coraz więcej obowiązków. 
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Magdalena Sałek-Lewczyk – dodała, że gdyby gmina sama sobie nie nakładała dodatkowych 

zadań, chociażby w postaci projektów realizowanych dla mieszkańców jak np. budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków bądź nie aplikowała o środki zewnętrzne to pewnie tych 

pism mogłoby być mniej. Pani Wójt powiedziała, że to pokazuje, ile pracy urzędnicy mają do 

wykonania. 

Marcin Pastuszak – dodał, że to są realne liczby, ponieważ dane są zaciągnięte z elektronicznego 

obiegu dokumentów.  

Wiesława Bogusz – odniosła się do statystyk, mówiąc, iż mamy świadomość, że liczba 

mieszkańców to dane zbliżone, bo mieszkańcy nie mają obowiązku meldunkowego. Wyraziła 

zdanie, że wskazana liczba jest znacznie niższa niż w rzeczywistości. Podziękowała Panu 

Marcinowi Pastuszakowi za zawarcie danych na przekroju kilku lat. Zauważyła, że po tych latach, 

gdzie było tyle zgonów, to ogółem przybywa mieszkańców i to jest pozytywne. Wskazała jednak, 

że w 2024 r. więcej było zgonów – 78, natomiast urodzeń - 56, także przyrost jest ujemny. 

Wyraziła spostrzeżenie, że w porównaniu do poprzednich lat, w 2024 r. urodziło się znacznie 

więcej chłopców niż dziewczynek. 

Magdalena Sałek-Lewczyk – powiedziała, że gmina Jabłonna jest jedną z 7-8 gmin w Powiecie 

Lubelskim, gdzie bilans dodatni spowodowany jest tym, że mieszkańcy się do nas sprowadzają. 

Wiesława Bogusz – zauważyła, że w niektórych miejscowościach liczba mieszkańców 

systematycznie wzrasta, podczas gdy w innych widać wyraźny spadek. Poddała pod wątpliwość 

czym to jest spowodowane. 

Magdalena Sałek-Lewczyk – trudno powiedzieć, natomiast są pewne czynniki, co do których 

wiedza jest. Pani Wójt powiedziała, że według niej w miejscowości Czerniejów i Piotrków 

głównym problemem jest brak działek budowalnych, ponieważ w tych miejscowościach 

komasacji nie było. W Skrzynicach i Jabłonnie są szerokie działki i możliwość osiedlania się jest 

bardzo duża i to jest jeden z kluczowych czynników. 

Wiesława Bogusz – zauważyła, że jeśli chodzi o Czerniejów to dużo mieszkańców ubyło, oby ten 

trend się nie utrzymywał na dłuższą metę. 

Mariusz Mielnik – powiedział, że w 2024 r. usunięto wyroby azbestowo- cementowe w sumie z 

48 nieruchomości, wszystkie zostały usunięte z działek gruntowych i zostało to sfinansowane ze 

środków własnych. Zapytał czy skończyło się dofinansowanie oraz czy to, że usunięte z działek 

gruntowych, to znaczy, że są to zaległe wyroby? 

Magdalena Sałek-Lewczyk – wyjaśniła, że niestety Urząd Marszałkowski nie zaaplikował do 

programu szwajcarskiego, z którego gmina korzystała 2 i 3 lata temu. W tamtym roku gmina nie 

otrzymała środków z WFOŚ. W 2024 r. była realizacja wniosków z 2022 r. Wyjaśniła, że wniosków 

jest tak dużo, że gmina nie jest w stanie spełnić ich na bieżąco. Dodała, że w tym roku w budżecie 

jest zabezpieczona kwota 100 000 zł środków własnych na usuwanie azbestu. Wspomniała 

również, że zebrane są również wnioski od rolników, od których będzie można odebrać azbest 

korzystając z dofinansowania w kwocie również 100 000 zł z WFOŚ. Nadmieniła, że w 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

poprzedniej kadencji przy okazji tworzenia analizy do programu azbestowego zostały wykonane 

obliczenia, z których wynika, że gdyby gmina chciała do 2035 r. zutylizować azbest, to co roku 

powinna przeznaczać na to 2 mln zł.  

Mariusz Mielnik – odniósł się do zapisów w raporcie – liczba decyzji na lokalizację zjazdów 

indywidualnych na drogi gminne – 18 decyzji. To co znaczy? 

Magdalena Sałek-Lewczyk – wyjaśniła, że gdy ktoś kupuje działkę budowalną i chciałby się na 

niej budować, to zgodnie z prawem powinien wystąpić do gminy o wydanie zgody na lokalizację 

zjazdu. Dodała, że decyzję wydaje zarządca danej drogi. Nadmieniła jednak, że często dzieje się 

tak, że mieszkańcy nie składają wniosków i problem pojawia się np. przy przebudowie dróg 

dlatego, że niezainwentaryzowane zjazdy potem nie mogą być uwzględnione przy przebudowie 

dróg.  

Kamil Skałecki – wyraził zdanie, że raport jasno pokazuje, że gmina konsekwentnie realizuje 

założone cele rozwojowe, zarówno w zakresie inwestycji infrastrukturalnych jak i w sferze usług 

społecznych. Docenił poprawę stanu dróg gminnych mówiąc, iż wiele dróg zostało 

przebudowanych i przede wszystkim został zrealizowany plan budowy dróg, który był w 

poprzedniej kadencji uchwalony. Wskazał, że na ten moment nie ma jeszcze nowej perspektywy, 

jednak Komisja Budownictwa powinna stworzyć plan, zgodnie z którym będą realizowane 

odcinki, których brakuje – m.in.  budowa oświetlenia przy drogach powiatowych, przebudowa 

drogi Jabłonna-Wierciszów, która jest niezbędna. Ponadto powiedział, że gmina cały czas 

inwestuje w rozwój infrastruktury szkolnej, przez co poprawie ulega standard nauki uczniów. Pan 

Przewodniczący podkreślił, że na uwagę zasługuje poprawa stanu gospodarki komunalnej 

wyjaśniając, że mówi o zakupionym traktorze i niezbędnym do niego sprzęcie, a także 

samochodzie zakupionym do prac interwencyjnych. Wyraził zdanie, że to dobry kierunek, który 

powinien być utrzymany, bo jest to realna oszczędność bowiem gdyby te usługi były kierowane 

na zewnątrz, gmina zapłaciłaby więcej. Stwierdził, że realizacja podjętych uchwał przez radę 

gminy jest na bardzo satysfakcjonującym poziomie. Jeżeli chodzi o urbanizację, o której była już 

mowa, to jest ona zauważalna chociażby przez wzrost przyłączy wodociągowych. Oznajmił, że 

mieszkańcy chętnie korzystają z programów mających na celu poprawę gospodarki wodno-

ściekowej tj. budowa przydomowych oczyszczalni ścieków, które cieszyły się dużą popularnością. 

Jeżeli chodzi o wyzwania to są problemy demograficzne, które są zauważalne przez liczbę 

uczniów w szkołach. Liczba urodzeń dzieci z roku na rok spada i jest to niepokojące zjawisko. 

Zwrócił uwagę na potrzebę poprawy komunikacji lokalnej na terenie gminy, chociażby w 

Wierciszowie, czy w relacji Skrzynice-Lublin. 

Magdalena Sałek-Lewczyk – powiedziała, że gmina jest przed konstruowaniem kursów i dotacji 

na przyszły rok. Wskazała, że prawdopodobnie na niekorzyść gmin ma się zmienić to 

dofinansowanie. Wspomniała, że poprosiła Pana Dyrektora ze Starostwa, aby przedstawił 

statystkę odnośnie liczby osób w poszczególnych kursach i godzinach. 
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Marcin Pastuszak – dopowiedział, że Wojewoda Lubelski przesłał ostatnio pismo z zapytaniem 

czy gmina potrzebuje wsparcia finansowego tworzenia linii komunikacyjnych, ponieważ zbierają 

informację na temat dalszego funkcjonowania programu przewozów autobusowych. Zgłoszone 

zostały kursy przez Skrzynice, Wierciszów i Tuszów. Z dodatkowych informacji powiedział, ze 

jeżeli chodzi o autobus linii nr „17” to dodatkowy kurs w godzinach południowych ruszy od 1 

lipca.  

W związku z brakiem chętnych do dalszej debaty Przewodniczący zakończył debatę nad raportem 

o stanie gminy, dziękując za uwagi i zabranie głosu.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Jabłonna wotum zaufania. 

Kamil Skałecki – poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym po zakończeniu 

debaty nad raportem o stanie gminy, rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem 

wójtowi gminy wotum zaufania. Uchwałę tę rada gminy podejmuje bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu rady.  

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/84/2025 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Jabłonna wotum 

zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/84/2025 została podjęta 14 głosami za 

tj. jednomyślnie. W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy Jabłonna udzieliła 

wójtowi gminy wotum zaufania.  

 

Ad. 9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r.: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2024 rok, sprawozdania 

finansowego i informacji o stanie mienia, 

Jolanta Góra – sprawozdanie opisowe jak również finansowe z wykonania budżetu zostało 
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szczegółowo omówione na posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy. Sprawozdanie opisowe 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego zostało pozytywnie zaopiniowane przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową. Wykonanie budżetu za 2024 rok zamknęło się wynikiem 

ujemnym, wystąpił deficyt w kwocie 7 414 733,76 zł, co było spowodowane wysokimi 

wydatkami na inwestycje oraz wydatkami na oświatę w tym ponad 30% podwyżkami dla 

nauczycieli, których nie pokrywa subwencja oświatowa. W związku z tym gmina zaciągnęła 

kredyt długoterminowy w kwocie 4 400 000 zł. Dochody ogółem zostały wykonane w kwocie 

54 935 038,73 zł, co stanowi 94,95 % planu, natomiast wydatki wykonano w kwocie 

62 349 772,49 zł co stanowi 94,74 % planu. Wykonane dochody bieżące były wyższe od 

wydatków bieżących o kwotę 6 880 657,21 zł co jest zgodne z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. W 2024 r. gmina zrealizowała wydatki inwestycyjne na kwotę 22 160 939,53 zł w 

tym dofinansowanie wyniosło 7 865 548,56 zł, pozostała kwota to środki własne. Do końca 2024 

r. nie wpłynęła refundacja z realizacji projekt- Poprawa gospodarki wodno-ściekowej w kwocie 

około 1 833 000 zł, z projektu- Cyberbezpieczeństwo w gminie Jabłonna w kwocie ponad 

400 000 zł oraz z projektu- Budowa kontenerów szatniowych na boisku w Piotrkowie w kwocie 

ponad 200 000 zł. Najwięcej wydaliśmy na budowę dróg to kwota blisko 12 mln zł w tym 2 mln zł 

dofinansowania do drogi powiatowej tzw. Czarna Aleja. Na inwestycje wodociągowe i 

oczyszczalnie przydomowe przeznaczono ponad 4,5 mln zł. W 2024 r. gmina spłaciła kredyt 

zaciągnięte w latach poprzednich w kwocie 1 279 936 zł, natomiast odsetki od zaciągniętych 

kredytów wyniosły 646 130,82 zł. Na dzień 31.12.2024 r. kwota długu gminy Jabłonna z tytułu 

kredytów i pożyczek wyniosła 10 494 897 zł, na początek 2024 r. planowana kwota długu była na 

poziomie 17 952 413,14 zł, jednak poziom wykonania dochodów i wydatków spowodował, że ta 

kwota uległa zmniejszeniu i wyniosła ponad 10 mln zł. W wieloletniej prognozie długu wskaźniki 

z art. 243 ustawy o finansach publicznych również zostały zachowane.  

 

b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Lublinie w sprawie opinii o rocznym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r., przedłożonym wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego 

Kamil Skałecki – poprosił o przedstawienie w/w uchwały Składu Orzekającego RIO. 

Jolanta Góra - przedstawiła w/w uchwałę Składu Orzekającego RIO w Lublinie. Państwo Radni 

otrzymali w/w uchwałę w materiałach na sesję. Kopia stanowi załącznik do protokołu. 

 

c) przedstawienie uchwały Nr 1/2025 Komisji Rewizyjnej z dnia 7 maja 2025 r. w sprawie opinii 

o wykonaniu budżetu Gminy za 2024 r. oraz w sprawie wniosku do Rady Gminy o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Jabłonna 

Kamil Skałecki – poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie w/w uchwały. 

Marcin Pielecha – odczytał uchwałę Nr 1/2025 Komisji Rewizyjnej. Państwo Radni otrzymali w/w 

uchwałę w materiałach na sesję. Kopia stanowi załącznik do protokołu. 
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d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego RIO w Lublinie w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Jabłonna o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu w 2024 r. 

Kamil Skałecki – poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie w/w uchwały 

Składu Orzekającego RIO. 

Marcin Pielecha – przedstawił w/w uchwałę Składu Orzekającego RIO w Lublinie. Państwo Radni 

otrzymali w/w uchwałę w materiałach na sesję. Kopia stanowi załącznik do protokołu. 

 

e) opinia stałych Komisji Rady Gminy 

Kamil Skałecki – poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i 

Rozwoju Lokalnego, Komisji Budownictwa i Infrastruktury, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Spraw Społecznych oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska dokonano analizy sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2024 r. Poprosił Przewodniczących o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji.  

Jerzy Pawelec – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Lokalnego pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu za 2024 r. 

Monika Nowak – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych również zaopiniowała 

pozytywnie wykonanie budżetu w zakresie swojej kompetencji.  

Henryk Wilkołek – Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu w zakresie swojej kompetencji. 

Ryszard Lis – Komisja Budownictwa i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu. 

 

f) dyskusja 

Jerzy Pawelec - analizując wykonanie budżetu za 2024 r. nasuwa mi się jeden wniosek – 

nastąpiła bardzo duża dysproporcja między podniesieniem podatków a podniesieniem 

wynagrodzenia pracowników urzędu gminy. Mam nadzieję, że przy konstrukcji budżetu 

zachowamy jakieś właściwe dysproporcje wynikające z podniesienia płac, tak jak jest przyjęty 

wskaźnik w gospodarce budżetowej.  

Magdalena Sałek-Lewczyk – wytłumaczyła, że dysproporcje między wynagrodzeniami naszych 

pracowników urzędu a innych urzędów gmin były dość duże. Dlatego, przychodzi taki moment, 

że należy to wyrównać. W związku z tym w tamtym roku mieliśmy taką sytuację. Dzisiaj praca w 

samorządzie, kiedy samorząd chce działać sprawnie, aktywnie i być skuteczny na różnych polach 

wymaga dobrego zespołu, skutecznego w działaniu i kompetentnych ludzi. Wyraziła zdanie, że to 

bardzo ważne oraz powiedziała, że docenia swój zespół. Odniosła się do tego, co zauważył Pan 

Łukasz - że bardzo wzrosła liczba dokumentów - to pokazuje, ile pracy mają urzędnicy gminy. 

Pani Wójt powiedziała, że od 11 lat urząd pracuje w tym samym składzie, jeśli chodzi o liczbę 
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etatów, natomiast liczba zadań wzrosła, w związku z tym pracownicy muszą być dobrze 

wynagradzani, jeżeli mają być kompetentni i dobrze pracować. Powiedziała, że cieszy ją to, że 

urząd jest postrzegany jako dobry i sprawny. Pani Wójt powiedziała, że nie chciałaby, aby 

mieszkańcy mieli wyzwania w załatwianiu swoich spraw w urzędzie. Zawsze powtarzamy, że 

mieszkaniec ma być dobrze obsłużony, ma wiedzieć, dlaczego sprawy nie da się załatwić, bo nie 

zawsze się da. Zwracając się do Pana Przewodniczącego powiedziała, że jeżeli chodzi o kwestię 

proporcjonalności wzrostu podatków i wynagrodzeń to według niej będzie to utrzymane. Kolejną 

rzeczą to fakt dużego skoku, jeśli chodzi o wynagrodzenia minimalne. Przekazała informację, że w 

przyszłym roku najniższa krajowa będzie wynosić 5 060 zł, co oznacza 500 zł więcej do każdego 

minimalnego wynagrodzenia zarówno w urzędzie jak w jednostkach organizacyjnych. Podkreśliła, 

że spłaszczanie wynagrodzeń prowadzi donikąd.  

Jerzy Pawelec – uważam, że ten wskaźnik płacy minimalnej, który był zaproponowany mam 

nadzieję, że będzie utrzymany. Bo niektórzy pracownicy, gdyby nie było tego wskaźnika 

otrzymywaliby bardzo niskie wynagrodzenia.  

Kamil Skałecki – docenił i dostrzegł plus w wyniku budżetu, który był planowany na 

zdecydowanie wyższym deficytowym poziomie, jednak udało się zamknąć delikatnie powyżej 7 

mln zł deficytu, biorąc pod uwagę wydatki bieżące które tak mocno galopowały i w dalszym 

ciągu mierzymy się z nimi. Ta relacja dochodów w stosunku do wydatków bieżących jest 

spełniana, co też jest zasługą zarówno Wójta jak i Pani Skarbnik. Jesteśmy w takim miejscu jako 

rada i cała gmina, że należy patrzeć na to, na co nas stać, a na co nie.  

 

g) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r. 

Kamil Skałecki – poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu… o przedstawienie opinii na temat 

projektu uchwały.  

Jerzy Pawelec – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Kamil Skałecki - odczytał treść projektu uchwały, a następnie zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/85/2025 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jabłonna za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/85/2025 została podjęta 14 głosami 

za, tj. jednomyślnie.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Jabłonna absolutorium z 

wykonania budżetu za 2024 r. 

Kamil Skałecki – poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym uchwałę w sprawie 

absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady 

gminy. Następnie odczytał treść w/w projektu uchwały i zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/86/2025 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Jabłonna absolutorium z 

wykonania budżetu za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/86/2025 została podjęta 14 głosami 

za, tj. jednomyślnie.  

Kamil Skałecki – pogratulował Pani Wójt, Pani Skarbnik, Panu Zastępcy Wójta, Panu Sekretarzowi 

jednogłośnie uzyskanego absolutorium z wykonania budżetu. 

Magdalena Sałek-Lewczyk – podziękowała w imieniu swoim, Pani Skarbnik, Pana Zastępcy 

Wójta, Pana Sekretarza, Kierowników i całego zespołu. Podziękowała Państwu Radnym i 

Sołtysom za codzienną pracę. Wygłaszając swoją przemowę podkreśliła, iż mimo że nie we 

wszystkich kwestiach jest zgodność to ma nadzieję, że podejmowane decyzje będą słuszne i 

które będą powodowały dalszy rozwój gminy.  
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Jolanta Góra – również podziękowała za zaufanie, którym jest darzona. Ze swojej strony 

zadeklarowała, że będzie się starała w dalszym ciągu pracować jak najlepiej dla społeczności 

gminy. 

 

Ad. 11. Informacja na temat stanu dróg gminnych. 

Magdalena Sałek-Lewczyk - poinformowała, że Gmina Jabłonna zarządza łącznie 94 km dróg 

gminnych, z czego na dzień dzisiejszy wyasfaltowanych zostało już 64 km. Miniony rok, podobnie 

jak dwa lata wcześniejsze, był bardzo udany pod względem realizacji inwestycji drogowych. Na 

ten cel przeznaczono ok. 12 mln zł, z czego 10 mln zł stanowiły wydatki bezpośrednio związane z 

drogami gminnymi. Dzięki tym środkom wybudowano ok. 9,5 km nowych asfaltowych dróg 

gminnych. W roku bieżącym zakończono inwestycje rozpoczęte w roku poprzednim, obejmujące 

łącznie ok. 2,5 km dróg w miejscowościach Sachalin, Jabłonna Pierwsza oraz Piotrków Kolonia. 

Ponadto, Gmina rozpoczęła realizację dwóch kolejnych odcinków drogowych dzięki pozyskanym 

środkom z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Są to: 400 m drogi w miejscowości Tuszów 

prowadzącej do tzw. PSZOK oraz ok. 1 km drogi w miejscowości Wierciszów (łączącej istniejący 

odcinek przy remizie OSP z drogą prowadzącą do Osowy). Pani Wójt podkreśliła także znaczenie 

współpracy z Gminą Bychawa, która równolegle zrealizowała inwestycję po swojej stronie 

granicy administracyjnej, co pozwoliło na uniknięcie nieciągłości w nawierzchni i wykonanie 

spójnego odcinka asfaltowego. Odnosząc się do zakończonego Programu Przebudowy i 

Modernizacji Dróg Gminnych na lata 2020–2023, Pani Wójt zaznaczyła, że wszystkie założone w 

nim zadania zostały zrealizowane. Jednocześnie zwróciła uwagę na aktualny brak dokumentacji 

technicznej dla kolejnych inwestycji drogowych. Wskazała na konieczność zaangażowania Komisji 

Budownictwa oraz mieszkańców – między innymi poprzez fundusz sołecki – w proces 

przygotowywania dokumentacji technicznej, co umożliwi skuteczne aplikowanie o dalsze 

dofinansowania. Pani Wójt dodała, że obecnie coraz mniej dróg spełnia warunki do pozyskania 

środków zewnętrznych, co świadczy o znaczącym postępie w zakresie modernizacji 

infrastruktury drogowej. Wspomniała również o planowanych inwestycjach w perspektywie 2–3 

lat, m.in. o drodze w Kolonii Skrzynice oraz poszerzeniu drogi w Jabłonnie-Majątku. Na 

zakończenie Pani Wójt podsumowała, że rok 2024 należy uznać za bardzo dobry pod względem 

realizacji zadań drogowych, a w najbliższym czasie konieczne będzie wspólne wyznaczenie 

kolejnych priorytetów inwestycyjnych. 

Ad. 12. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty i 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Jabłonna i jej jednostkom organizacyjnym, wskazania organów do tego 

uprawnionych oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną 
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Jolanta Góra - omówiła projekt uchwały informując, że taka uchwała była już wcześniej 

podejmowana i obecnie wymaga ponownego uchwalenia, aby umożliwić m.in. umarzanie, 

rozkładanie na raty oraz odraczanie terminów spłaty tych należności. Uchwała została 

skonsultowana z UOKiK i nie zawiera istotnych zmian względem poprzedniej wersji. Będzie 

obowiązywać do 31 grudnia 2025 r. Pani Skarbnik poinformowała, że ulgi mogą być udzielane 

wyłącznie na pisemny wniosek dłużnika, w przypadkach uzasadnionych ważnym interesem 

dłużnika lub interesem publicznym. Kierownicy jednostek organizacyjnych mogą umarzać 

należności do kwoty 500 zł, natomiast powyżej tej kwoty decyzję podejmuje wójt. Uchwała 

przewiduje także możliwość zaniechania dochodzenia należności nieprzekraczających 100 zł 

łącznie z odsetkami. 

Kamil Skałecki – poprosił Pana Jerzego Pawelca o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Lokalnego w sprawie projektu uchwały.  

Jerzy Pawelec – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/87/2025 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania terminu spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Jabłonna i jej jednostkom organizacyjnym, wskazania 

organów do tego uprawnionych oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/87/2025 została podjęta 14 głosami 

za, tj. jednomyślnie.  

 

b) w sprawie zamiaru likwidacji Filii Bibliotecznej w Chmielu Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Jabłonnie im. Władysława Taczanowskiego oraz zamiaru dokonania zmiany statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Jabłonnie im. Władysława Taczanowskiego 
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Marcin Pastuszak - wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w 

Chmielu, co wynika z przepisów ustawy o bibliotekach – przed likwidacją wymagane jest 

podjęcie uchwały intencyjnej co najmniej 6 miesięcy wcześniej. Uchwała ta nie oznacza jeszcze 

likwidacji, ale stanowi zapowiedź możliwej decyzji w przyszłości. W związku z tym, w przypadku 

podjęcia ostatecznej decyzji o zamknięciu filii, konieczna będzie także zmiana statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej, w którym filia ta jest obecnie ujęta. Wytłumaczył, iż powodem 

planowanego działania jest systematyczny spadek liczby czytelników i wypożyczeń. Zastępca 

Wójta przytoczył dane: w 2017 roku zarejestrowanych było 91 czytelników, którzy dokonali 1078 

wypożyczeń w ciągu roku, natomiast w roku 2024 liczba czytelników spadła do 57, a liczba 

wypożyczeń – do 409. Wyjaśnił, że mimo podejmowanych działań promujących czytelnictwo i 

organizacji zajęć w filii, zainteresowanie lokalnej społeczności jej działalnością systematycznie 

maleje. Dla porównania przedstawił, że wzrost liczby czytelników i wypożyczeń odnotowywany 

jest w głównej siedzibie biblioteki w Jabłonnie oraz w filii w Piotrkowie, co pokazuje odmienne 

tendencje w różnych częściach gminy. 

Edyta Majewska - potwierdziła spadek liczby czytelników w filii bibliotecznej w Chmielu, o 

którym wspominał wcześniej Zastępca Wójta. Zaznaczyła, że zespół biblioteki analizował możliwe 

przyczyny tej sytuacji, a z obserwacji wynika, iż wielu mieszkańców Chmiela, Kolonii Chmiel, 

Skrzynic oraz Kolonii Skrzynice korzysta obecnie z oferty biblioteki głównej w Jabłonnie, gdzie są 

zarejestrowani jako czytelnicy. Pani Dyrektor podkreśliła, że w filii w Chmielu pojawia się obecnie 

zaledwie kilka osób i to nieregularnie, przez co pracownica biblioteki, która raz w tygodniu 

poświęca 8 godzin na jej obsługę, często nie ma realnych zadań do wykonania. W jej ocenie 

bardziej zasadne byłoby przekierowanie zasobów kadrowych np. do filii w Piotrkowie. 

Zaznaczyła, że jako dyrektor biblioteki nie powinna być zwolenniczką zamykania placówek, ale w 

tym przypadku, po kilku latach obserwacji, nie widzi uzasadnienia dalszego funkcjonowania filii 

w Chmielu. 

Kamil Skałecki – poprosił Panią Monikę Nowak o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych w sprawie projektu uchwały.  

Monika Nowak – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 2 głosami za, przy 1 przeciw 

i 2 wstrzymujących się.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/88/2025 w sprawie zamiaru likwidacji Filii Bibliotecznej w Chmielu 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Jabłonnie im. Władysława Taczanowskiego oraz zamiaru 

dokonania zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Jabłonnie im. Władysława 

Taczanowskiego 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

ZA (8) 

Wiesława Bogusz, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Agnieszka Malec, Mariusz Mielnik, Marcin 

Pielecha, Kamil Skałecki, Michał Zdunek 

PRZECIW (3) 

Ryszard Lis, Jerzy Pawelec, Henryk Wilkołek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Łukasz Burak, Grzegorz Nowak, Monika Nowak 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/88/2025 została podjęta 8 głosami za, 

przy 3 głosach przeciw i 2 wstrzymujących się.  

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości z 

dotychczasowym Dzierżawcą 

Magdalena Sałek-Lewczyk – poinformowała, że do Urzędu wpłynął wniosek o ponowne 

wydzierżawienie działki ewidencyjnej nr 1565 w Piotrkowie Drugim o powierzchni blisko 1,5 ha. 

Wniosek złożył dotychczasowy dzierżawca. Zaznaczyła, że zmianie uległa stawka czynszu 

dzierżawnego, która zgodnie z nowym zarządzeniem Wójta została podniesiona z 1000 zł do 

1500 zł za hektar. W związku z tym nowa roczna opłata dzierżawna wynosi 1695 zł. 

Kamil Skałecki – poprosił Pana Jerzego Pawelca o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Lokalnego w sprawie projektu uchwały.  

Jerzy Pawelec – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/89/2025 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym Dzierżawcą 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/89/2025 została podjęta 14 głosami 

za, tj. jednomyślnie.  

 

d) w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi oraz w sprawie 

przekazania skargi według właściwości 

Liliana Dalmata – odczytała treść uzasadnienia do projektu uchwały. Nie zgłoszono uwag ani 

pytań, wobec tego Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia w/w uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/90/2025 w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia 

skargi oraz w sprawie przekazania skargi według właściwości 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/90/2025 została podjęta 14 głosami 

za, tj. jednomyślnie. 

 

e) w sprawie zmiany Uchwały nr LII/405/2023 Rady Gminy Jabłonna z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu współpracy Gminy Jabłonna z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2024-2026 

Marcin Pastuszak - poinformował o planowanych zmianach w wieloletnim programie 

współpracy Gminy Jabłonna z organizacjami pozarządowymi. Wyjaśnił, że zmiany obejmują: 

dodanie nowego zadania w zakresie ratownictwa i ochrony ludności oraz zwiększenie środków 

finansowych na realizację programu w 2025 roku o kwotę 15 000 zł – do wysokości 692 244 zł. 

Zmiany te mają związek z inicjatywą trzech Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych z Jabłonny, 

Piotrkowa i Skrzynic, które złożyły wnioski o dofinansowanie zakupu ćwiczeniowego toru 

przeszkód. Ostatecznie dofinansowanie uzyskały tylko jednostki z Jabłonny i Piotrkowa. 

Jednostka ze Skrzynic środków nie otrzymała. Brakuje 15 000 zł do sfinansowania toru w 

planowanej formie, który miałby służyć wszystkim drużynom. Gmina nie może przekazać 
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środków Ochotniczym Strażom Pożarnym bezpośrednio, dlatego proponuje się ich wsparcie 

poprzez ogłoszenie konkursu w ramach programu współpracy. Zgodnie z ustawą o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie projekt uchwały został poddany konsultacjom z 

organizacjami pozarządowymi. Podczas konsultacji żadna z nich nie zgłosiła uwag. 

Kamil Skałecki – poprosił Panią Monikę Nowak – Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych o przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu uchwały.  

Monika Nowak – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 

Kamil Skałecki – poprosił Pana Jerzego Pawelca – Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i 

Rozwoju Lokalnego o przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu uchwały.  

Jerzy Pawelec – Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/91/2025 w sprawie zmiany Uchwały nr LII/405/2023 Rady Gminy 

Jabłonna z dnia 6 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu współpracy 

Gminy Jabłonna z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2024-2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwał nr XIII/91/2025 została podjęta 14 głosami za, 

tj. jednomyślnie.  

  

f) w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/2024 Rady Gminy Jabłonna z dnia 7 maja 2024 r. w 

sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Jabłonna 

Kamil Skałecki – poinformowała, że zmiana uchwały dotyczy w szczególności Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, która przez to, że jedna z Radnych złożyła mandat utraciła swojego członka. 

Przytoczył zapis § 78 ust. 1 statutu – „Rezygnacja, odwołanie członka Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji lub utrata przez niego mandatu radnego nie przerywa prowadzonych czynności, chyba że 

skład Komisji zmniejszy się do liczby mniejszej niż trzy osoby.” Wyjaśnił, że w tym momencie 
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komisja ta liczy 2 osoby. Aby komisja mogła wypełniać swoje zadania, konieczne jest powołanie 

dodatkowe członka do jej składu. Poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Ryszard Lis – zgłosił kandydaturę Radnego – Pana Henryka Wilkołka.  

Henryk Wilkołek – wyraził zgodę. 

Więcej kandydatur nie zgłoszono.  

Kamil Skałecki – powiedział ponadto, że Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Lokalnego 

również utraciła swojego członka, jednak to nie zaburza działaniu Komisji, więc nie ma potrzeby 

zmian.  

W związku z brakiem uwag i pytań Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w 

uchwały.    

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/92/2025 w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/2024 Rady Gminy Jabłonna z 

dnia 7 maja 2024 r. w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy 

Jabłonna 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała została podjęta 14 głosami za, tj. 

jednomyślnie.  

 

g) w sprawie zmian w budżecie na rok 2025 

Jolanta Góra - przedstawiła propozycję zmian w budżecie na 2025 rok, obejmującą zwiększenie 

dochodów o kwotę 513 337,10 zł oraz wydatków o 631 182,85 zł. Państwo Radni otrzymali w 

materiałach uzasadnienie szczegółowo obrazujące zmiany po stronie dochodów i wydatków. 

Dodatkowo wyjaśniła, że w dniu dzisiejszym wpłynął zwrot z inwestycji wodociągowych na 

kwocie ok. 174 000 zł, jednak środki te zostaną wprowadzone na kolejnej sesji.  

Marcin Pastuszak – w trakcie omawiania zmian dot. wydatków na dokumentację na budowę 

stacji ładowania pojazdów w kwocie 10 000 zł, wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 
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każda gmina ma ustawowy obowiązek posiadania stacji ładowania pojazdów elektrycznych, a 

także dążenia do tego, aby co najmniej 50% floty gminnej stanowiły pojazdy elektryczne. 

Choć obecnie gmina nie spełnia jeszcze tego drugiego wymogu, planuje się wykonanie 

dokumentacji projektowej na budowę dwustanowiskowej stacji ładowania. Koszt przygotowania 

dokumentacji to ok. 10 000 zł, co zostało ujęte w proponowanych zmianach budżetowych. 

Stacja miałaby powstać na parkingu przy wyremontowanym budynku usługowym. 

Dokumentacja zostanie opracowana w tym roku, a budowa będzie możliwa po uzyskaniu 

zewnętrznego dofinansowania.  

Jolanta Góra – kontynuując omawianie proponowanych zmian budżetowych przewidziano 

również zwiększenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury o kwotę 20 000 zł. Środki te zostaną 

przeznaczone na pokrycie podatku VAT związanego z realizowanym projektem oraz na 

zwiększone wydatki na gaz. 

Magdalena Sałek-Lewczyk – przy omawianiu zmian w wydatkach tj. 99 737 zł na zatrudnienie 

dwóch pracowników– jednego do księgowości i drugiego do realizacji projektów wyjaśniła, że w 

związku ze znacznym wzrostem budżetu – z 24 mln zł w momencie objęcia urzędu do obecnych 

ponad 60 mln zł – planowane jest zatrudnienie dwóch nowych pracowników. Pierwszym z nich 

ma być główny księgowy, który odciąży Panią Skarbnik i zespół księgowy, działający bez 

większych zmian kadrowych od 11 lat. Wójt wskazała na problem braku zastępowalności oraz 

rosnące obowiązki związane m.in. ze sprawozdawczością. Druga osoba miałaby zajmować się 

realizacją projektów miękkich i inwestycyjnych, w tym pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 

Pani Wójt podkreśliła, że obecnie gmina realizuje projekty miękkie na łączną kwotę ok. 10 mln zł, 

a kolejne są w przygotowaniu. Z uwagi na dużą ilość formalności obecny zespół nie jest w stanie 

samodzielnie sprostać tym zadaniom. Zatrudnienie dodatkowego pracownika ma zapewnić 

sprawną realizację projektów unijnych. 

Jolanta Góra – poinformowała, że w ramach zmian budżetowych przewidziano zwiększenie 

wydatków o kwotę 10 000 zł na pokrycie kosztów energii i wody na boiskach sportowych. Wzrost 

kosztów wynika m.in. z uruchomienia kontenerów zaplecza sportowego na boisku w Piotrkowie, 

co generuje dodatkowe zużycie mediów. Kolejno Pani Skarbnik poinformowała, że po zmianach 

deficyt wynosi 4 829 762,97 zł, źródłem jego pokrycia będą kredyty i pożyczki oraz 

niewykorzystane środki na rachunkach budżetu wynikające z realizacji projektów, które pozostały 

na koniec 2024 r. Kwota przychodów również uległa zwiększeniu i obecnie wynosi 6 309 698,97 

zł.  

Kamil Skałecki – poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Lokalnego o 

przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

Jerzy Pawelec – złożył wniosek formalny o zdjęcie z wydatków dotacji dla Centrum Kultury 

Gminy Jabłonna w kwocie 20 000 zł. Powiedział, że Komisja rekomenduje wstrzymanie tej 

dotacji. 
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Kamil Skałecki – poprosił o przygotowanie wniosku złożonego przez Przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Lokalnego w systemie do głosowania a następnie zarządził 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zdjęcie z wydatków dotacji dla Centrum Kultury Gminy Jabłonna w kwocie 20 000 zł 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wiesława Bogusz, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, 

Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Mariusz Mielnik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że wniosek uzyskał akceptację 11 głosami za, przy 3 głosach 

wstrzymujących się.  

 

Kamil Skałecki – zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały po zaakceptowanej zmianie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/93/2025 w sprawie zmian w budżecie na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/93/2025 została podjęta 14 głosami za 

tj. jednomyślnie.  

 

h) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
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Jolanta Góra - przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, dotyczące załącznika 

nr 1 - prognoza kwoty długu. Zmodyfikowano dane na rok 2025, uwzględniając zmiany w 

dochodach, wydatkach, deficycie i przychodach. Po zmianach prognozowane zadłużenie na 

koniec 2025 r. wynosi 13 802 744,22 zł. W związku ze wzrostem deficytu o 117 000 zł, 

zwiększono również planowaną kwotę kredytów, których spłata została uwzględniona w roku 

2040 – szczegóły zawarto w objaśnieniach do WPF. Pani Skarbnik wyjaśniła, że w załączniku nr 2 

do WPF, czyli wykazie przedsięwzięć, dodano projekt „Rozwój specjalistycznego poradnictwa dla 

rodzin z powiatu lubelskiego”, realizowany przez GOPS w latach 2025–2027. Drugi projekt, 

realizowany przez Urząd Gminy, obejmuje wydatki tylko w 2025 roku, dlatego nie został ujęty w 

wykazie przedsięwzięć. 

Kamil Skałecki – poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Lokalnego o 

przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu uchwały. 

Jerzy Pawelec – Komisja Budżetu… zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Nr XIII/94/2025 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Marcin Pielecha, Kamil 

Skałecki, Henryk Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w uchwała Nr XIII/94/2025 została podjęta 14 głosami 

za, tj. jednomyślnie. 

 

Ad. 13. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Jabłonna z dnia 29.04.2025 r. 

Nie zgłoszono uwag do w/w protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Jabłonna z dnia 29.04.2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Wiesława Bogusz, Łukasz Burak, Liliana Dalmata, Adam Klimek, Ryszard Lis, Agnieszka Malec, 

Mariusz Mielnik, Grzegorz Nowak, Monika Nowak, Jerzy Pawelec, Kamil Skałecki, Henryk 

Wilkołek, Michał Zdunek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Pielecha 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Przewodniczący stwierdził, że w/w protokół został przyjęty 13 głosami za, przy 1 

wstrzymującym się. 

Ad. 14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

W związku z tym, że na ostatniej sesji nikt nie skorzystał z tego trybu Pan Przewodniczący 

zamknął ten punkt porządku obrad.  

 

Ad. 15. Sprawy bieżące. 

Mariusz Mielnik – poruszył problem złej jakości wody w miejscowości Czerniejów, który 

utrzymuje się od około miesiąca. Zgłoszenia były kierowane do firmy Wodrol, która 

interweniowała trzykrotnie, jednak jakość wody nie uległa poprawie. Pan Radny podał przykład z 

życia codziennego, wskazując, że woda zmienia kolor po zagotowaniu, co uniemożliwia jej użycie 

do przygotowywania posiłków. Zadał pytanie, jak długo jeszcze będzie taka woda? 

Magdalena Sałek-Lewczyk – powiedziała, że zła jakość wody nie dotyczy tylko Czerniejowa, ale 

również Kolonii Skrzynice i Kolonii Czerniejów, czyli obszaru zasilanego z nitki wodociągu ujęcia 

Jabłonna wzdłuż drogi 835. Zapewniła, że badania mikrobiologiczne nie wykazały obecności 

bakterii, a woda jest bezpieczna do spożycia, mimo że jej wygląd – mętny, żółtawy i 

nieestetyczny – budzi zrozumiały niepokój. Zapewniła, że woda została przechlorowana. 

Wodrol prowadzi działania wyjaśniające – pracownicy sprawdzają indywidualnie przyłącza, by 

wykryć ewentualne nielegalne podłączenia, które mogłyby zanieczyścić sieć. Trwa także kontrola 

hydrantów, gdyż ich niewłaściwe użytkowanie np. kradzieże wody mogą powodować zerwanie 

osadów z rur. Na chwilę obecną przyczyna problemu nie została ustalona. Pani Wójt wskazała, że 

jeśli dotychczasowe działania nie przyniosą efektu, rozważane będzie czyszczenie całego systemu 

wodociągowego. 

Kamil Skałecki - zwrócił uwagę na konieczność określenia czasu, jaki zajmie pracownikom 

Wodrolu szczegółowa weryfikacja sieci wodociągowej, punkt po punkcie, co pozwoliłoby 

mieszkańcom lepiej zrozumieć, kiedy mogą spodziewać się rozwiązania problemu. Zaznaczył, że 

sprawa ma charakter priorytetowy i wymaga codziennego nadzoru, aby możliwie jak najszybciej 

ustalić przyczynę i wyeliminować źródło problemu. 
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Łukasz Burak - w imieniu Regionalnej Grupy Obrzędowej, zaprosił wszystkich obecnych oraz 

oglądających transmisję na obrzęd majowy, który odbędzie się w czwartek na tzw. „Krzaczkach” 

w Jabłonnie. Wydarzenie rozpocznie się o godz. 16:30 warsztatem Ludowych Pieśni Maryjnych, 

po którym odbędzie się msza święta oraz poświęcenie nowego krzyża. Oficjalną część zakończy 

potańcówka na pobliskiej posesji. Impreza organizowana jest we współpracy z OSP Jabłonna, 

OSP Piotrków oraz Kołem Gospodyń Wiejskich z Piotrkowa Pierwszego.  

Wiesława Bogusz - w imieniu mieszkańców, zapytała o tabliczki, które miały zostać wykonane w 

ramach Funduszu Sołeckiego na 2024 rok, podkreślając, że mieszkańcy systematycznie dopytują 

o ich realizację. 

Magdalena Sałek-Lewczyk - wyjaśniła, że tabliczki są już gotowe, ale jeszcze nie zostały 

ustawione. Mieszkańcy muszą poczekać około półtora tygodnia, ponieważ obecnie gmina 

przygotowuje się do dwóch dużych wydarzeń – Dnia Dziecka i imprezy w Wierciszowie, co wiąże 

się z intensywnymi pracami, m.in. koszeniem. Po zakończeniu tych przygotowań tabliczki zostaną 

zamontowane. 

Wiesława Bogusz - poruszyła kwestię związaną z Funduszem Sołeckim na 2024 rok, pytając o 

postęp prac związanych z podziałem działek przy drodze w kierunku Pana Wojtasia. Zwróciła się 

do Pani Wójt z pytaniem, czy jest zorientowana w aktualnym etapie realizacji tego zadania? 

Magdalena Sałek-Lewczyk - odpowiedziała, że w tym momencie nie ma bieżącej informacji na 

temat etapu prac związanych z podziałem działek, jednak zobowiązała się do zasięgnięcia 

informacji u pracownika.  

Kamil Skałecki - przypomniał, że 27 maja obchodzony jest Dzień Samorządowca, a w tym roku 

dodatkowo świętujemy 35-lecie powstania samorządu. Z tej okazji, we współpracy z Panią Wójt, 

przygotowano dla Radnych, Sołtysów, Kierowników jednostek organizacyjnych oraz wszystkich 

obecnych pamiątkowe pinsy z herbem gminy Jabłonna. Podkreślił, że będą one eleganckim 

dodatkiem do stroju i dobrym symbolem reprezentowania gminy zarówno lokalnie, jak i poza jej 

terenem. 

Magdalena Sałek-Lewczyk - nawiązując do obchodów 35-lecia samorządu oraz kwestii 

absolutorium, podkreśliła, że samorząd tworzą nie tylko obecni radni, sołtysi i pracownicy, ale 

również ci, którzy pełnili te funkcje wcześniej, a także wszyscy mieszkańcy aktywnie 

uczestniczący w życiu gminy – poprzez wydarzenia kulturalne czy konsultacje społeczne. 

Zaznaczyła, że idea samorządu opiera się na zaangażowaniu obywateli i pozostaje jej wierna. 

Podziękowała wszystkim obecnym za ich szczególne zaangażowanie i pełnienie ważnych funkcji w 

rozwoju gminy. Na zakończenie, wspólnie z Przewodniczącym Rady, wręczyła symboliczny 

upominek – przypinkę z herbem gminy – jako wyraz wdzięczności i formę wyróżnienia dla 

radnych, sołtysów i pracowników jednostek. 

Kamil Skałecki - złożył życzenia wszystkim samorządowcom, życząc przede wszystkim zdrowia 

oraz odporności na opinie publiczne i różnego rodzaju komentarze – zarówno pozytywne, jak i 

krytyczne. Podkreślił, że pełnienie funkcji publicznych wiąże się z odpowiedzialnością i nie zawsze 
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jest łatwe, ale należy je sprawować z godnością i dumą. Na zakończenie zaprosił wszystkich do 

odbioru pamiątkowych pinsów po zakończeniu sesji. 

 

Ad. 16. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem punktów obrad Przewodniczący podziękował za udział w obradach i 

wypowiedział słowa: „Zamykam XIII sesję IX kadencji Rady Gminy Jabłonna”. Uchwały podjęte na 

sesji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Jabłonna 

Kamil Skałecki 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Magdalena Pęcak 


